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z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu, Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 16 
grudnia 2011r. w sal i  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie rozpoczę to godz. 100 0  -  zakończono godz. 11.50.
Przewodniczyła:  radna Ewa Ziejewska – Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  Ra-
                        dy Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l isty obecności .
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzię l i :
1. Henryk  Kacprzyk  – Wójt Gminy
2. Waldemar Szydl ik – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisj i .
4. Opracowanie planu pracy Komisj i  na 2012 rok.
5. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbl iższą  sesję  Rady Gminy:
    - w sprawie zmiany uchwały Nr XII/73/11 z dnia 17 l istopada 2011r. w spra-
      wie podatku od nieruchomości  na 2012 rok
    - w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  dla  
      zbiorowego zaopatrzenia w wodę  oraz zbiorowego odprowadzania ścieków 
    - w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
      lata 2012 - 2022 
    - w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok
    - w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la-
      ta 2011 – 2020
    - w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011 rok  
6. Dyskusja i  wnioski.
7. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 1 i  2. Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy – radna Ewa Zie-
           – jewska dokonała otwarcia posiedzenia Komisj i .
           Stwierdzi ła prawomocność  obrad oraz przedstawiła projekt porządku
           obrad, który został przyję ty jednogłośnie.

Ad pkt 3.  Protokół z ostatniego posiedzenia Komisj i został  przyję ty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Radna Ewa Ziejewska przedstawi ła plan pracy Komisj i  Rewizyjnej  na
           2012 rok.  
           Radny Ryszard Bala – jestem przeciw takiemu planowi pracy Komisj i
           Rewizyjnej.  Swoje uwagi  zgłoszę  na sesj i .
           Przewodnicząca Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia przedstawiła plan 
           pracy Komisji .
           Radni  uwag nie zgłosi l i .
           Przewodniczący Komisj i  Planowania,  Budżetu i  Finansów przedstawił
           plan pracy Komisj i .
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           Radni  uwag nie zgłosi l i .
           (Plan pracy Komisj i  w załączeniu – zał.  nr 2).
 
Ad pkt 5.  Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr
           XII/73/11 z dnia 17 l istopada 2011r. w sprawie podatku od nieruchomości
           na 2012 rok.
           Zmieniamy zapis w § 1 pkt 1 l i tera d.
           Radny Ryszard Bala – nie słyszałem o przedmiotach prowadzących działa-
           ność  gospodarczą .
           Inspektor Bronisława Warmińska wyjaśni ła,  że nastąpi ła pomyłka przy pi -
           saniu – ma być  podmioty.
           Innych uwag nie zgłoszono. 
      

           Pan Wójt przedstawił  projekt  uchwały w sprawie przedłużenia czasu obo-
           wiązywania dotychczasowych taryf  dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
           oraz zbiorowego odprowadzania ścieków.
           Pan Wójt odczytał  wniosek Urzędu Gminy Grunwald o przedłużenie czasu
           obowiązywania dotychczasowych taryf  dla zbiorowego zaopatrzenia w 
           wodę  i  zbiorowego odprowadzania ścieków.
           Nie zmieniamy stawek na 2012 rok.  
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  
           Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata 2012 – 2022.
           Pani  Skarbnik – Wieloletnia Prognoza Finansowa wynika z budżetu.
           Uwag nie zgłoszono.
 
           Pan Wójt przedstawił  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu
           Gminy Grunwald na 2012 rok.
           Projekt  budżetu musiel iśmy przedstawić  do oceny Regionalnej  Izby Obra-
           chunkowej do dnia 15 l istopada i  tego dnia budżet otrzymali  radni .
           Najpierw zostały zaplanowane wydatki  sztywne; płace, pochodne płac,
           energia,  telefony,  woda i  to co zostałoby z tych wydatków moglibyśmy 
           zaplanować  na inwestycje.
           Niedoszacowane są  we wszystkich działach wydatki  rzeczywiste.
           Są  c ięcia w c.o., promocj i  gminy,  wydatki  na gospodarkę  komunalną .
           Ceny energi i  bardzo wzrosły,  a zwłaszcza ceny pal iwa.
           Jeżeli  chodzi o subwencję  na oświatę ,  to planowane wydatki  na oświatę  są
           o 830.500,00 złotych większe. 
           Nie mamy ostatecznej  wersj i  subwencj i  oświatowej,  a mogą  nam obciąć ,
           jak na ten rok.
           Jeżeli  chodzi o inwestycje,  to planujemy następujące działania na przy-
           szły rok:
           1. Modernizacja hydroforni  w Pacółtówku,
           2. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego i  remont chodnika w Grunwa-
               ldzie,
           3. Podniesienie jakości  infrastruktury na terenie gminy poprzez moderni-
               zację  świetl icy we Frygnowie,  budowę  al tany wielofunkcyjnej  i placu
               wiecowego w Gierzwałdzie, doposażenie świetl icy w Grunwaldzie,
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           4. Budowa placów zabaw w Zybułtowie i Gierzwałdzie,
           5. Przebudowa drogi  gminnej  w Mielnie,
           6. Modernizacja oświetlenia,
           7. Budowa kanal izacj i  sanitarnej  wraz z przepompowniami – Pacół towo-
               Pacół tówko.
           Na wymienione inwestycje t rzeba wziąć  kredyty.
           Radna Małgorzata Kamińska – chodzi o subwencję  na oświatę ,  czy jest
           wyszczególnione, i le na płace dla nauczyciel i ,  a i le na płace dla obsługi  
           czy na utrzymanie szkół . 
           W artykule,  który ukazał się  w gazecie Pan Wójt powiedział,  że dołożył  
           do wynagrodzenia nauczyciel i  1 mln złotych.  To jest nagonka na nauczy-
           ciel i .
           Pan Wójt – u nas nie ma nagonki  na nauczyciel i ,  tylko mówimy,  że nie 
           podoba nam się  to, że gmina musi dokładać  do wynagrodzeń  nauczyciel i .
           A że u nas nie ma nagonki  w naszej  gminie na nauczyciel i ,  to widać ,  bo
           mamy radnych wśród nauczyciel i .
           Chciałoby się ,  żeby budżet był  lepszy.  Nawet jak weźmiemy pożyczkę  na
           f inansowanie tych inwestycj i ,  to w tych kryteriach zadłużeń  mieścimy się .
           Duże miasta takie np.:  jak Kraków ma już  przekroczony poziom zadłuże-
           nia. Do wszystkiego musimy dokładać  z własnego budżetu.  Musimy doło-
           żyć  do stypendiów.
           Radny Wiesław Markowicz – proszę ,  żeby zapisać  w rezerwie – remont 
           kapitalny sieci  kanal izacyjnej  w Zybuł towie.  Ludzie mieszkają  w strasz-
           nych warunkach. Tym na parterze wybi ja szambo. Tam wystarczy ominąć 
           jedną  studzienkę ,  bo wjechał  samochód i  załamał kanal izację ,  żeby w re-
           zerwie to było uję te.
           Pan Wójt – nieraz zostają  zobowiązania,  które powinny być  opłacone, ale
           jak nie ma pieniędzy,  to nie płacimy.
           Jeżeli  chodzi o kanal izację  w Zybułtowie,  to jest  kwest ia remontu kapital-
           nego, który t rzeba wykonać .
           W budżecie nie zostały uję te następujące wnioski:
           - wniosek Starostwa na zakup łodzi na kwotę  16 tys.  z łotych,  
           - wnioski sołtysa z Łodwigowa nie zostały uję te,
           - nie uję l i śmy schroniska dla zwierzą t ,  miało być  50 tys.  zł  a wyszło 157
             tys.  z łotych,  
           - wniosek Ostródzkiego Stowarzyszenia „SASINA” - 3 tys.  z łotych,
           - wniosek Akademii Rekreacj i  Ruchowej i  Integracj i  Społecznej – 3 tys.  
             z łotych,
           - wniosek Komendy Powiatowej  Pol icj i  na pokrycie wydatków inwestycy-
             jnych i  utrzymanie KPP
           Jeżeli  chodzi o problemy z kanal izacja,  to trzeba zacząć  od edukacj i  spo-
           łeczeństwa, bo zapychają  popiołem, zwłaszcza tam gdzie palą  w piecach.
           Radna Ewa Ziejewska – to Dylewo ma l iczyć ,  że może coś  się  uda zrobić
           z kanal izacją .
           Pan Wójt -  projekt  techniczny został  wykonany 5 czy 6 lat temu, ale
           zmieni ły się  parametry i  t rzeba wykonać  nowy projekt.
           Nie możemy skorzystać  ze środków RPO, bo nie spełniamy kryteriów.
           Dylewo leży mi na sercu, bo najpierw trzeba zrobić  kanal izację  tam, gdzie
           są  blokowiska.
           Radna Ewa Ziejewska – czy na plac zabaw możemy l iczyć?
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           Radny Cezary Chęciński  – ja już dawno zgłaszałem remont naszej świetl i -
           cy.  Był  projektant, a nie jest  uję te w budżecie.
           Radna Małgorzata Kamińska – było wcześniej  wspomniane o budowie lub
           remoncie remizy w Gierzwałdzie,  a nie ma w budżecie środków na tą  in-
           westycję .
           Pan Wójt – to ma być  robione z innych środków. Komendant Główny 
           Straży mówił ,  żeby złożyć  projekt,  to nam dołożą .
           Za „Orl ika” nic nie zapłaci l iśmy,  bo wykonawca się  spóźnił  z terminami.
           Sprawa jest  w sądzie, ale sprawę  mamy wygraną .   
           Radny Edmund Żmijewski  – subwencja wyrównawcza od czego zależy?
           Pan Wójt – od dochodu na 1 mieszkańca gminy.
           Radny Ryszard Bala – czy gmina w jakimkolwiek czasie planuje wypusz-
           czenie obl igacj i ,  papierów wartościowych?
           Pani  Skarbnik – nie.
           Radny Ryszard Bala – to proponuję ,  żeby powykreś lać  te pozycje  z bu-
           dżetu,  to będzie łatwiej zrozumieć .
           Pani  Skarbnik – wyjaśnię  tę  sprawę  z RIO, bo my otrzymujemy gotowe
           tabele.   
           Radny Ryszard Bala – chodzi o wydatki  w dziale 750.
           Pani  Skarbnik – są  to dotacje z Urzędu Wojewódzkiego na prowadzenie
           Urzędu Stanu Cywilnego.  To jest zadanie zlecone.
           Pan Wójt – tak samo dostajemy na GOPS, ale jeszcze musimy dołożyć  
           przynajmniej 20%.
           Radny Ryszard Bala – w 2014 roku zostaną  ograniczone moż l iwo ści zad-
           łużania gminy,  jak widz icie moż l iwo ść  f inansowania gminy?
           Skarbnik Gminy – spłatę  kredytu  tak musimy rozłożyć ,  żeby nie przekro-
           czyć  tego współczynnika.
           Radny Ryszard Bala – ale dzisiaj  w Wieloletniej  Prognozie Finansowej
           wpisujemy kredyty,  które zaciągniemy w 2012 roku, a np.:  będziemy 
           chciel i  zaciągnąć  kredyt  na inwestycje,  to nie będzie można, bo przekro-
           czymy 60%.  Nie będzie moż l iwo ść  zaciągnięcia kredytu na nowe inwes-
           tycje.
           Pan Wójt – nam nie wolno przekroczyć  wskaźnika 60%.
           Pani  Skarbnik – Pan się  boi,  że w 2014 roku nie będziemy mogli  wziąć  
           kredytu,  ale my spłacamy kredyty,  więc to zadłużenie będzie mniejsze.
           Radny Krzysztof Fabisiak – nie są  to kredyty konsumpcyjne tylko inwes-
           tycyjne.  Gminie pozostaje inwestycja.
           Radny Edmund Żmijewski  – coraz częściej  mówi się  o kryzysie,  czy mogą
           zmniejszyć  subwencję? 
           Pan Wójt – nie mogą  zmniejszyć .  Kryzys  zagraża wszystkim.
           Miasta biorą  kredyty i  inwestują ,  bo nie mają  środków własnych na dofi -
           nansowanie inwestycj i  ze środków uni jnych.
           Pol i tyka f inansowa jest bardzo skomplikowana.
           Sekretarz Gminy – w projekcie „Radosna szkoła” wzię ły udział prawie
           wszystkie gminy,  a ze środków na place zabaw ze 116 gmin skorzystało
           tylko 10 gmin,  bo 50% trzeba było  dołożyć  ze swoich środków.
           Pani  Skarbnik – to samo ze stypendiami,  bo 20% trzeba było dołożyć  ze
           swoich ś rodków. 
           Pani  Małgorzata Kamińska – był  wniosek sołtysów o podwyższenie diet 
           dla soł tysów. Można byłoby nad tym pomyś leć .  Czy zostało uję te w bu
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           dżecie?
           Pani  Skarbnik – nie jest uję te, bo rada nie ustal i ła.
           Pani  Małgorzata Kamińska – bo było  mówione, że diety będą  podwyższo-
           ne od nowego roku.
           Pan Wójt – była kontrola odnośnie moż l iwo ści  wykorzystania ś rodków 
           uni jnych przez gminę .  Nie było uwag.
           9 grudnia skończyła się  kontrola RIO.
           Radny Ryszard Bala – mam nadzieję ,  że rada zostanie zapoznana z proto-
           kółem.
           Pani  Skarbnik – protokół  będzie zamieszczony na stronie BIP RIO.
           Radna Małgorzata Kamińska – chodzi o nasze środki transportowe, bo
           moż l iwo ść  ich jest ograniczona i  nie długo zaczną  się  sypać .
           Pan Wójt – myś l imy o zakupie autobusu mniejszego, bo będzie tańszy w
           eksploatacj i .
           Radna Małgorzata Kamińska – jak kupimy mały autobus, żeby nie było
           nadbagażu dzieci,  bo to drogo kosztuje.
           Pan Wójt – powinniśmy przestrzegać  ustawę  i  dowozić  tylko dzieci,  do
           których zobowiązuje nas ustawa.
           Radny Ryszard Bala – na temat kosztów funkcjonowania administracj i ,
           jest duża różnica między środkami na 2011 a 2012 rok.
           Pan Wójt – u nas nie ma planowanych żadnych podwyżek, tylko 3,8% dla 
           nauczyciel i .   
           Radny Ryszard Bala – poświ ęci łem ki lka dni,  żeby zapoznać  się  z budże-
           tem, a tu znowu dostajemy zmiany.
           Pan Wójt – czytałem, co radny Ryszard Bala zostawił ,  ale w budżecie jest
           zapisane, co możemy zrobić .
           Każdy,  kto będzie zgłaszał  jakąś  potrzebę ,  to musi zdawać  sobie sprawę ,  
           że jak ktoś  zgłasza potrzebę  inwestycj i ,  to niech wskaże skąd wziąć  ś rod-
           ki .
           Trzeba umieć  i  powiedzieć ,  że nie da się  wszystkiego zrobić .
           Radny Cezary Chęciński  – była zgłaszana potrzeba budowy przystanków,
           a w budżecie nie jest uję te.
           Pan Wójt – mógłbym wskazać  4 miejsca gdzie powinny stać  przystanki ,
           ale nie ma środków.
           Radny Ryszard Bala – zrobiłem ten wyciąg,  z którego widać ,  że w takim
           krótkim mater iale przewija się  ki lka razy ten sam temat,  obiecuje się  coś  i 
           nie jest załatwione.
           Jak coś  już  zostało zgłoszone, to nie powinniśmy wracać  do tego.
           Innych uwag nie zgłoszono. 

           Pani  Skarbnik – jeżel i  chodzi o projekt uchwały w sprawie zmiany WPF 
           na lata 2011 – 2020 i  w sprawie zmian w budżecie,  to przygotuję  na sesję .

Ad pkt 5.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Stowarzyszenia SONIR
           w sprawie dzierżawy lokalu w Stębarku.
           Pan Wójt – była u mnie Pani Ewa Bawolska, więc powiedziałem jej ,  że
           nadal może prowadzić  swoją  działalność  w Gimnazjum.
           W GOK jest świetl ica i  w Grunwaldzie bez barier  architektonicznych.
           Jeżeli  będzie potrzeba, to można poprawić  podjazd w GOK, tam świetl ica



           jest wolna cały dzień .
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           Idziemy w kierunku zmniejszania wydatków.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 3).
           Radny Ryszard Bala – czy w Stębarku jest świet l ica?
           Pan Wójt – nie ma.
           Radny Ryszard Bala – to może w przyszłości  zrobić  świetl icę  w pomiesz-
           czeniach po ośrodku zdrowia.
           Radny Krzysztof Fabisiak – u nas kiedyś  całe życie toczyło się  w gimna-
           z jum, współpraca ze szkołą  układała się  bardzo dobrze, do czasu wprowa-
           dzenia zmian przez Romana Giertycha.   
           Radna Ewa Ziejewska – u nas świetl ica zdaje egzamin. Grają  w tenisa. 
           Przygotowują  np.:  dekoracje na świetl icę,  udekorowal i  choinkę .
           Radny Krzysztof Fabisiak – bardzo dobrze wygląda świetl ica w Dylewie.
           Radny Wiesław Markowicz – sprawa opłat za wodę ,  ten inkasent mówi, 
           żeby nie płacić  za wodę  i  niektórym już się  dużo uzbierało.
           Pani  Skarbnik – jeżel i  nie maja pieniędzy,  żeby zapłacić  u inkasenta,  to
           powinni płacić  w kasie urzędu.
           Radny Cezary Chęciński  – tą  naszą  drogą  dalej  jeżdżą  samochody.
           Pan Wójt – był  u mnie Sołtys  ze Szczepankowa, więc prosi łem, żeby poje-
           chał  na Pol icję  i  zgłosi ł  tę  sprawę .
  
Ad pkt 6.  Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisj i  Kultury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknę ła posiedzenie Komisji .

   Protokołowała                                        Przewodnicząca Komisj i  
                                                               Rewizyjnej  Rady Gminy
   Bronisława Warmińska                   
                                                                      Ewa Ziejewska


